
Zápisnica 

 

zo zasadnutia Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

zo dňa 16.1.2024 

 

Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Denisa Branikovičová, Ing. Svetlana Kolláriková 

Zaujcová, PhDr. Katarína Kompasová, PhD., Pavol Obertáš, RNDr. Marta Rácová, Ing. Marek 

Rumanovský, Mgr. Miloslav Špoták, doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD.  

Ospravedlnení: Mgr. Dušan Káčer, PhDr. Ingrid Meňky, ThDr. Tibor Ujlacký, PhD.  

Neospravedlnení:  

Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry, Mgr. Alena Pivarčiová – referentka 

pre cestovný ruch, Mgr. Lenka Sovičová – referentka pre kultúru 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie 

2. Žiadosti pre cieľovú oblasť Podpora a rozvoj cestovného ruchu 

3. Žiadosti pre cieľovú oblasť Kultúra a kreatívny priemysel – realizácia podujatí, aktivít, 

celoročnej činnosti a tvorby 

4. Žiadosti pre cieľovú oblasť Kultúrne pamiatky a pamätihodnosti 

5. Návrh na reštaurovanie 2024 

6. Informatívna správa – vyťaženosť KC, KD a KSC za rok 2023 

7. Diskusia 

8. Záver 

 

 

K bodu č.1: 

Otvorenie 

p. Král otvoril zasadnutie komisie. Privítal prítomných a skonštatoval, že komisia je 

uznášaniaschopná. Ospravedlnili sa p. Káčer, p. Meňky a p. Ujlacký. Avizoval, že komiisa má 

nového člena, ktorým je Marek Rumanovský, ktorému z dôvodu pochybenia zapisovateľa 

nebola doručená pozvánka.  

p. Rácová kontaktovala p. Rumanovského, ktorý sa následne dostavil na komisiu. 

Komisia jednohlasne schválila program zasadnutia.  

 

 

K bodu č.2: 

Žiadosti pre cieľovú oblasť Podpora a rozvoj cestovného ruchu 

p. Král poďakoval za vypracovanie sumárnej tabuľky, ktorá bola členom zaslaná na cloudové 

úložisko. Poprosil p. Bojdovú o sprostredkovanie informácií o pripravovaných rozpočtových 

opatreniach. 

p. Bojdová spomenula, že po komunikácii s vedúcim ekonomického úseku by predbežne 

v rozpočte mali figurovať sumy 80.000,-€ pre cieľovú oblasť Kultúra a kreatívny priemysel – 

realizácia podujatí, aktivít, celoročnej činnosti a tvorby a 20.000,-€ pre cieľovú oblasť 

Kultúrne pamiatky a pamätihodnosti, je to však zatiaľ len pracovná verzia, keďže úpravu 

rozpočtu musí schváliť Mestské zastupiteľstvo v Nitre. Skonštatovala, že v roku 2023 boli na 

dotácie vyčlenené prostriedky vo výške 96.000,-€ pre cieľovú oblasť Kultúra a kreatívny 

priemysel – realizácia podujatí, aktivít, celoročnej činnosti a tvorby a 25.000,-€ pre cieľovú 

oblasť Kultúrne pamiatky a pamätihodnosti. 



p. Pivarčiová doplnila, že pre cieľovú oblasť Podpora a rozvoj cestovného ruchu bola 

požiadavka 20.000,-€, v roku 2023 bolo na túto oblasť schválených 12.000,-€. Do tejto oblasti 

prišlo 13 žiadostí oprávnených žiadateľov.  

p. Obertáš polemizoval, prečo niektorí žiadatelia dajú z vlastných prostriedkov 500,-€ a od 

Mesta si pýtajú 6.000,-€. Pýta sa, či je to do budúcna udržateľné podujatie. Vie daný uchádzač 

garantovať, že keď si žiada 5.000,-€, ale dostane len 1.000,-€, že spraví podujatie? 

p. Král odpovedal, že sa možno treba pozrieť na to, koľký ročník podujatia to je alebo koľko 

rokov robí daný žiadateľ projekty. 

p. Pivarčiová dodala, že keď sa robia projekty a je nevyhnutné 10%tné spolufinancovanie, 

žiadatelia sa držia tých 10tich % a neuvedú všetky zdroje. 

p. Sovičová doplnila, že rozdiel medzi NSK a Mestom Nitra je, Mesto má v žiadostiach 10% 

z poskytnutej dotácie a NSK 10% z hodnoty projektu, čo je rozdiel. 

p. Bojdová podotkla, že je potrebné brať do úvahy aj to, že ide o viaczdrojové financie. Dodala, 

že aj Fond na podporu umenia schváli dotáciu v nejakej výške a následne kontaktuje žiadateľa, 

aby si upravil rozpočet. A to je tá otázka, či sú schopní dané podujatie zrealizovať. 

p. Rácová očakávala nejaký posun, ktorý ale nevidí. Žiadatelia sú tí istí, obsahovo je to to isté, 

málokedy sa objaví inovácia. Spoliehajú sa len na Mesto a nie sú schopní si získať vlastné 

zdroje financovania (alebo vo väčšej hodnote). Myslí si, že je potrebné zmeniť kritériá. SPU 

sa v hodnotení umiestnila celkom vysoko, čo je pre ňu prekvapivé, keďže si robia len svoju 

prácu, ktorá súvisí s ich pedagogickou a výskumnou činnosťou. Je pre ňu prekvapením 

niektoré hodnotenie projektov. Akceptuje ale, že je to vec názoru. Chcela by vedieť, prečo 

niektoré projekty dostali málo bodov. Myslí si, že niektorí žiadatelia dostávajú dotáciu každý 

rok alebo na projektoch zarábajú. Nepáči sa jej rozdeľovanie financií, ktoré podľa nej 

nezohľadňuje návštevnosť a záujem obyvateľov. 

p. Obertáš sa spýtal, či si napríklad SPU nemá možnosť zakúpiť si nejaký materiál, ktorý je 

uvedený v rozpočte, z iných zdrojov (kvetináče a pod.). Cestovný ruch má byť najmä 

o prenocovaní návštevníkov a podpore podnikateľov v meste. 

p. Rácová si myslí, že máloktoré projekty sú udržateľné. V každej žiadosti si všímala, na akú 

položku konkrétne si žiadateľ pýta peniaze a tomu prispôsobila aj hodnotenie žiadostí. 

p. Špoták skonštatoval, že je to naozaj plodná a užitočná debata pre podklady k budúcoročnej 

výzve. Je potrebné nanovo sa baviť o kritériách, o oprávnených výdavkoch a aj o minimálnom 

spolufinancovaní. Každý člen komisie hodnotil podľa seba, keďže každý člen komisie má 

rovnaké hodnotiace právo. V konečnom dôsledku o tom rozhodne MZ. 

p. Obertáš čiastočne súhlasí s p. Špotákom. Myslí si ale, že niekomu komisia pridelí dotáciu, 

za ktorú podujatie urobiť nevie, a iný subjekt, ktorý by možno za tie peniaze podujatie urobiť 

vedel, ho neurobí kvôli tomu, že tú dotáciu nedostane. V konečnom dôsledku nebudú 

realizované dva projekty a občania prídu o podujatia. Ako organizátor podujatí vraví, že sa 

žiadateľ nemôže spoliehať len na financie z Mesta. 

p. Kompasová dodala, že v minulosti sa prevažná väčšina projektov v oblasti cestovného 

ruchu zrealizovala. Ak sa komisia nevedela rozhodnúť, ktorú žiadosť podporiť, resp. ktorej 

žiadosti odporúčať určitý obnos peňazí, zavolali žiadateľa na zasadnutie komisie na obhájenie 

projektu.  

p. Bojdová súhlasí, aj v oblasti kultúry sa nájde maximálne jeden-dva subjekty z možno 

päťdesiatich, ktoré dotáciu vrátia, lebo projekt nevie zrealizovať. 

p. Obertáš podotkol, že niektorým projektom, ktoré skončia „pod čiarou“, možno pomôže aj 

to, keď s nimi Mesto pôjde do spolupráce a poskytne im napríklad materiálno-technické 

zabezpečenie bez finančného plnenia. 

p. Rácová poukázala na fakt, že veľa žiadateľov si pýta 70-80% z rozpočtu projektu od Mesta.   

p. Pivarčiová podotkla, že veľa projektov nečaká na dotáciu z Mesta a už sa aj realizuje. 

Poukázala na fakt, že napriek nepodporeniu projektu ferrát v minulom roku bola návštevnosť 



ferrát 1522 ľudí, je to jedna z najvyhľadávanejších atrakcií v regióne. Rovnako je jedinečný aj 

projekt SPU „Fascinujúci svet mäsožravých a vodných rastlín“. Otázne už je, na čo konkrétne 

žiadateľ žiada peniaze, ale ako projekt je to projekt jedinečný. 

p. Špoták skonštatoval, že aj projekty, ktoré nedostali plnú sumu minulý rok, boli zrealizované. 

Samozrejme súhlasí, že je potrebné samotnú realizáciu projektov kontrolovať, či sa medzi 

žiadateľmi nenachádza aj taký, ktorý „len skúša“ – dostane dotáciu a projekt nezrealizuje 

a takto to skúša každý rok. 

p. Pivarčiová doplnila, že medzi tohtoročnými žiadateľmi nie je žiaden subjekt, ktorý dostal 

dotáciu viac ako jedenkrát. 

 

Uznesenie č. 1/2024 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 16.1.2024 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Žiadosti pre cieľovú oblasť Podpora a rozvoj cestovného ruchu  

a 

 

b e r i e     n a     v e d o m i e 

 

hodnotenie žiadostí pre cieľovú oblasť Podpora a rozvoj cestovného ruchu 

 

(H: za – 9, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.3: 

Žiadosti pre cieľovú oblasť Kultúra a kreatívny priemysel – realizácia podujatí, aktivít, 

celoročnej činnosti a tvorby  

p. Bojdová skonštatovala, že pri projektoch v tejto oblasti sa berie na zreteľ aspekt 

udržateľnosti a kontinuity projektov. Nedá sa povedať, že nosné podujatia jeden rok Mesto 

podporí a druhý rok nie. Je dôležité definovať, do ktorého projektu vstupuje Mesto aj ako 

partner projektu. 

p. Obertáš skonštatoval, že sa veľa projektov opakuje každoročne. Spýtal sa, či by komisia 

mala podporovať podujatia, ktoré sú so vstupným, napríklad Majáles. Tiež podotkol, že 

niektoré projekty v žiadosti uvádzajú nulové vlastné zdroje, podľa neho teda nesplnili 

podmienky výzvy. Komisia by mala filtrovať projekty a podporovať tie, ktoré sú udržateľné.  

p. Sovičová odpovedala, že vo výzve je spolufinancovanie vo výške 10% z poskytnutej 

dotácie. Ak nie je žiadosť úplná alebo nie je správne „vyplnená“, vracia im to na dopracovanie. 

p. Bojdová doplnila, že vstupné je forma spolufinancovania projektov, zapája sa do nákladov. 

Preto je v žiadosti uvedené aj „iné spolufinancovanie“. 

p. Obertáš navrhuje, aby sa projektom, ktoré skončili pod čiarou a dotáciu nedostanú, Mesto 

snažilo pomôcť aj inak ako finančne, napríklad zapožičaním materiálno-technického 

zabezpečenia. 

p. Špoták dodal, že každý člen komisie hodnotil žiadosti podľa seba, každý má iný zámer. 

Niekomu je bližšie divadlo, inému organová hudba, moderná hudba, literatúra a pod. 

p. Kompasová si myslí, že je potrebné vyriešiť, ako podporiť čo najviac projektov aj z tých 

mála peňazí, ktoré sú pre túto grantovú výzvu vyčlenené. Mali by sme si vážiť, že toľko 

subjektov chce v meste niečo robiť. 



p. Špoták dodal, že súčet požadovaných súm všetkých projektov je 580.000,-€, k dispozícii je 

predbežne len 80.000,-€. Možno by poslanci mohli uvažovať o navýšení budgetu pre dotačnú 

schému. 

p. Obertáš by navrhol rozlišovať medzi podujatiami, ktoré vyberajú vstupné alebo je na 

podujatie voľný vstup. 

p. Bojdová doplnila, že komisia môže odporučiť, aby sa na budúci rok pripravili 2 výzvy, 

napríklad podpora festivalov a podpora komunitných podujatí. Prípadne si komisia vie uplatniť 

aj žánrové rozdelenie. 

p. Král poprosil p. Sovičovú, aby na najbližšie zasadnutie komisie roztriedila prijaté žiadosti 

na festivaly (podujatia so vstupným) a komunitné podujatia. 

 

Uznesenie č. 2/2024 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 16.1.2024 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Žiadosti pre cieľovú oblasť Kultúra a kreatívny priemysel – realizácia podujatí, aktivít, 

celoročnej činnosti a tvorby  

a 

 

b e r i e     n a     v e d o m i e 

 

hodnotenie žiadostí pre cieľovú oblasť Kultúra a kreatívny priemysel – realizácia podujatí, 

aktivít, celoročnej činnosti a tvorby 

 

(H: za – 9, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.4: 

Žiadosti pre cieľovú oblasť Kultúrne pamiatky a pamätihodnosti 

p. Král informoval, že do tejto cieľovej oblasti boli podané 4 projekty.  

p. Rácová sa spýtala na možnosti záchrany objektu starého archívu na ulici Jozefa Wuruma.  

p. Špoták spomenul, že sa zúčastnil obhliadky tohto objektu s pani riaditeľkou Centra 

poradenstva a prevencie p. Pavličkovou. Oprava je v riešení. 

p. Obertáš dodal, že Mesto nemá peniaze na opravu vlastných objektov a ide podporovať iné 

projekty. Navrhuje, aby komisia dala návrh na zrušenie výzvy v tejto cieľovej oblasti 

a odporučila peniaze presunúť tak, aby sa z týchto peňazí začal opravovať majetok Mesta. 

p. Bojdová oponovala, že tieto dotačné príspevky sú viac-menej symbolické, je to akýsi signál, 

že aj Mesto podporuje obnovu pamiatok na jeho území. 

p. Špoták nesúhlasí so zrušením tejto dotačnej schémy. Myslí si, že vyhlásenie tejto výzvy je 

aj motivačné pre majiteľov pamiatok na území mesta. 

p. Rácová sa spýtala, prečo nie je v rozpočte odboru kultúry oprava Synagógy. 

p. Bojdová odpovedala, že v rozpočte kultúry je prevádzka Synagógy, oprava Synagógy by 

mala byť v rozpočte Službytu. Dodala, že má informáciu, že sa chystá nová projektová 

dokumentácia na opravu Synagógy aj na opravu Mestského domu. 

 

Uznesenie č. 3/2024 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 16.1.2024 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 



 

p r e r o k o v a l a 

 

Žiadosti pre cieľovú oblasť Kultúrne pamiatky a pamätihodnosti  

a 

 

b e r i e     n a     v e d o m i e 

 

hodnotenie žiadostí pre cieľovú oblasť Kultúrne pamiatky a pamätihodnosti 

 

(H: za – 9, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.5: 

Návrh na reštaurovanie 2024 

p. Bojdová informovala, že vďaka komisii kultúry sa podarilo vyčleniť z rozpočtu 10.000,-€ 

na reštaurovanie pamiatok v majetku Mesta. Predstavila plán reštaurovania na rok 2024 

a odporúča komisii schváliť pokračovanie rekonštrukcie sôch na Cyrilometodskom námestí.  

p. Rácová sa spýtala, či nie je nejaká akútnejšia pamiatka, ktorá potrebuje nutne opravu. 

p. Bojdová odpovedala, že nutnú rekonštrukciu potrebuje súsošie Cesta ku šťastiu, podklady 

komisia dostala na cloudové úložisko. 

p. Král sa spýtal, koľko sôch bolo zatiaľ rekonštruovaných na Cyrilometodskom námestí. 

p. Bojdová odpovedala, že za posledné dva roky boli zrekonštruované 4 sochy a 11 

podstavcov.  

 

Uznesenie č. 4/2024 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 16.1.2024 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Návrh na reštaurovanie 2024  

a 

 

o d p o r ú č a 

 

odboru kultúry realizovať alternatívu č.1 – doplniť atribúty svätých v umelecko-sochárskej 

kompozícii súsošia tzv. Malej Kalvárie na Cyrilometodskom námestí, vrátane opravy 1ks 

podstavci, 

 

zároveň 

 

o d p o r ú č a 

 

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre vyčleniť 24.000,-€ (slovom: dvadsaťštyritisíc eur) na 

obnovu umeleckého diela „Cesta ku šťastiu“ autorky akademickej sochárky Anny Kišákovej 

 

(H: za – 9, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 



K bodu č.6: 

Informatívna správa – vyťaženosť KC, KD a KSC za rok 2023 

p. Ferčák informoval o vyťaženosti kultúrnych zariadení vo vlastníctve Mesta Nitry za rok 

2023. Odbor kultúry eviduje počet podujatí, počet návštevníkov, príjem za prenájmy a koľko 

hodín boli zariadenia používané. Spolu boli v roku 2023 kultúrne domy využívané 

4.539,5hodiny, usporiadalo sa v nich 1.425 podujatí a návštevnosť predstavovala 35.973 

návštevníkov. Príjem z prenájmov predstavoval 31.675,-€. Najviac je vyťažený objekt KC 

Zobor, rovnako je aj príjem za KC Zobor najvyšší. Synagógu navštívilo približne 15.000 

návštevníkov (v rámci prehliadok, prenájmov a podujatí organizovaných Mestom Nitra), 

príjem je na úrovni 9.100,-€. Na Amfiteátri sa uskutočnilo 7 podujatí s návštevnosťou vyše 

41.000 návštevníkov, príjem predstavuje 25.150,-€. 

p. Obertáš si myslí, že rozpočet na opravy kultúrnych zariadení by mal byť na odbore kultúry, 

ktorý si vie rozpočet „postrážiť“, keďže Službyt zastrešuje mnoho objektov a potom na opravu 

KZ v rozpočte nezostanú finančné prostriedky. 

p. Rácová sa spýtala na vyťaženosť KD Párovské Háje. Myslí si, že objekt nie je dostatočne 

využívaný, myslí si, že by mal slúžiť na zriadenie materskej školy v Párovských Hájoch. 

p. Ferčák informoval, že vyťaženosť KD Párovské Háje je 392 hodín v roku 2023. 

p. Welnitzová sa spýtala na vyťaženosť KD Kynek. 

p. Ferčák informoval, že v KD Kynek sa pravidelne stretávajú členovia Zväzu zdravotne 

telesne postihnutých v pondelky a stredy, spomenul pravidelné cvičenia, stretnutia Spoločnosti 

Parkinson Slovensko. Dodal, že KD Kynek sa prevažne využíva v rámci spoluprác Mesta 

s inými subjektami. 

p. Rácová dodala, že sa na tieto objekty pýtajú kvôli prevereniu možnosti zriadiť materské 

školy v týchto mestských častiach (Párovské Háje, Kynek). Vyžiadala si zoznam 

nevyhnutných opráv v KD. 

 

Uznesenie č. 5/2024 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 16.1.2024 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Informatívnu správu – vyťaženosť KC, KD a KSC za rok 2023  

  

a 

 

b e r i e     n a     v e d o m i e 

 

Informatívnu správu – vyťaženosť KC, KD a KSC za rok 2023 

 

(H: za – 9, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.7: 

Diskusia 

p. Welnitzová sa spýtala na stav Kroniky mesta Nitry 2022. 

p. Král odpovedal, že komisia sa uzniesla na tom, že OKaP má vyčísliť náklady na editora. 

p. Rácová sa spýtala, kto bude spracovávať Kroniku mesta Nitry 2023. 

p. Bojdová odpovedala, že platí uznesenie Mestského zastupiteľstva a kronikárkou je stále 

pani Synaková. 



K bodu č.8: 

Záver 

Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 

Nasledujúce zasadnutie sa predbežne uskutoční dňa 13.2.2024 v miestnosti č.634 so začiatkom 

o 15:30hod. 

 

 

Zapísal:  

 

 

Pavol Ferčák  

     zapisovateľ komisie 

 

 

            Ing. Erik Král 

         predseda komisie 


